
ZPRÁVA KONTROLNÍ KOMISE 
pro náhradní členskou schůzi MILZA zemědělské družstvo Zaječice, 

která se koná dne 30. 9. 2018 
 
 
 

 
Vážení družstevníci,  

v průběhu roku 2018 se kontrolní komise zúčastnila všech jednání představenstva, kde byly 

projednávány aktuální výsledky hospodaření po jednotlivých měsících a i další nezbytné 

záležitosti spojené s chodem zemědělského družstva. Dále se členka kontrolní komise paní 

Nováková účastnila i ostatních zasedání představenstva družstva a o jednáních informovala 

zbývající členy komise. 

Činnost představenstva lze v průběhu celého roku hodnotit pozitivně, přestože vlivem 

klimatických podmínek byla úroda podprůměrná. Přes nižší příjmy nebylo nutno použít pro 

financování chodu další půjčky nebo úvěry, a to platí i pro období letošního roku. 

Představenstvo operativně řídilo finanční toky. 

Kontrolní komise konstatuje, že se ve výsledcích i nadále potvrzuje prozíravost a správnost 

nelehkého rozhodnutí orientovat činnost družstva zejména na rostlinnou výrobu a v živočišné 

výrobě na výkrm býků, při čemž rostlinná výroba představuje rozhodující část tržeb družstva. 

V průběhu roku byla plněna smlouva s firmou Animálko na zajištění výkrmu a karantény pro 

dodaná zvířata. Smlouva s Animalkem byla v letošním roce vypovězena a nahrazena 

obdobnou smlouvou s firmou Radek Michal s.r.o. Kontrolní komise trvale podporuje 

nezbytné rekonstrukce a úpravy prostorů pro živočišnou a rostlinnou výrobu – v roce 2018 

pokračovala rekonstrukce haly K 200 na sklad osiv, hnojiv a parkování strojů. Tyto práce jsou 

prováděny z větší části svépomocí družstva, což kontrolní komise hodnotí velmi pozitivně. 

Kladně lze hodnotit i postoj představenstva k pozemkové problematice, kdy představenstvo 

pružně reaguje na objektivně vyvolané změnyna vyplácení odměn za získání pronájmu 

zemědělské půdy a jejímž cílem je udržení stávající a pokud možno i postupné navyšování 

výměry obhospodařované půdy. Pokračuje i to, že družstvo je schopno vůči restituentům 

dlouhodobě obstát v postupném vyrovnání všech svých závazků, 

Velmi efektivně se ve výnosech plodin projevují i investice do nové techniky a to nejen 

techniky, která byla zakoupena v roce 2018, ale i v minulých letech. Na druhou stranu je ale 

nutné vidět, že tyto nezbytné nákupy, v drtivé většině na úvěr, značně zatěžují finanční toky 

družstva a tato situace bude přetrvávat až do roku 2022, kdy bude zcela uhrazen kombajn a 

postřikovač. 



V návaznosti na usnesení minulých členských schůzí představenstvo společně s KK projednalo 

možnost zvýšení plnění závazků vyplývajících z "dohod o narovnání". Bylo konstatováno, že 

vzhledem k současné hospodářské situaci družstva toto navýšení není možné a proto i pro následující 

rok zůstane ve stejné výši jako v minulých letech. Představenstvo se k této problematice vrátí po 

zhodnocení výsledků hospodaření roku 2019. 

Kontrolní komise neshledala žádné pochybení v hospodaření společnosti ani v nakládání 

s jejím majetkem, zároveň ani neobdrželaod poslední členské schůze žádnou stížnost na 

činnost družstva. 

V souladu s předloženými účetními doklady ke dni 31. 12. 2018 byl projednán výsledek 

hospodaření družstva s tím, že bylo dosaženo zisku ve výši 203.437,29 Kč. 

Kontrolní komise souhlasí s návrhem představenstva, aby členská schůze schválila roční účetní 

závěrku za rok 2018 s konečným výsledkem hospodaření za účetní jednotku ve výši plus 203.437,29 

Kč a schválila tuto docílený zisk použít na snížení ztráty z minulých období. 

Zároveň kontrolní komise souhlasí s tím, aby členská schůze rozhodla zaúčtovat jiný hospodářský 

výsledek minulých let ve výši 6.539.961,25 Kč (ztráta) na účet neuhrazených ztrát minulých let. 

 

 

 

 

V Zaječicích 30. 8. 2019 

 

 

                 Ing. Miloš Nerad  

předseda kontrolní komise 


